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U @itora|i je odr`ana sed-
nica Saveta Topli~kog upravnog
okruga kojoj su prisustvovali pr-
edsednik Op{tine Kur{umlija
Radoqub Vidi}, @itora|e Sla-
|an Mladenovi}, zamenik pred-
sednika Op{tine Blace Ivan
Burgi} i ~lanica Op{tinskog
ve}a Op{tine Prokupqe Mili-
ca Eri}.

Na~elnik Topli~kog uprav-
nog okruga Neboj{a Vukadinovi}
informisao je ~lanove Saveta da
}e se centralna manifestacija
obele`avawa 100 godina Topli~-
kog ustanka odr`ati 26. febru-
ara 2017. godine u Prokupqu.

- Na osnovu Programa obele-
`avawa zna~ajnih datuma iz os-
lobodila~kih ratova Srbije Mi-
nistarstva za rad, zapo{qavawe,
bora~ka i socijalna pitawa, sve-
~anosti posve}ene stogodi{wi-
ci Topli~kog ustanka bi}e odr-
`ane od 24. do 26. februara 2017.

godine. Pokroviteq ove mani-
festacije bi}e predsednik Repu-
blike Srbije Tomislav Nikoli},
rekao je Vukadinovi} i dodao da
}e u najskorije vreme biti for-
miran i Organizacioni odbor za
obele`avawe ovog zna~ajnog ju-
bileja.

Govore}i o Strategiji razvo-
ja javnog informisawa do 2020.
godine, zakqu~eno je da sve top-
li~ke op{tine za narednu buxet-
sku godinu planiraju sredstva za
{tampawe biltena „Topli~ke
novine“.

U ciqu za{tite `rtava od
nasiqa u porodici nagla{eno je
da u narednom periodu treba na-
}i mogu}nost privremenog sme{-
taja lica koja su pretrpela na-
siqe.

- Na osnovu informacija iz
Policijske uprave Prokupqa,
broj krivi~nih dela op{teg i
privrednog kriminala je u opada-

wu, ali se broj `rtava nasiqa u
porodici pove}ao, re~eno je na
sednici i nagla{eno da je neop-
hodno obezbediti privremeni
sme{taj za `rtve nasiqa.

^lanovi Saveta su naglasili
da je u ciqu spre~avawa prometa
duvana i proizvoda od duvana van
prodajnih mesta neophodno ve}e

anga`ovawe komunalne inspek-
cije.

Govore}i o Zakonu o ozako-
wewu istaknuto je da sve nadle`-
ne slu`be lokalnih samouprava
treba da ulo`e dodatne napore da
se ovaj posao zavr{i u predvi|e-
nom roku, odnosno do 26. novem-
bra ove godine.

D.B.

Predsednik Op{tine Proku-
pqe Aleksandar Simonovi} pri-
mio je predstavnike Vojske Sr-
bije, koji u okviru tradiciona-
lne akcije „Vojni lekari“ na se-
lu kontroli{u zdravqe stanov-
nika najudaqenijih sela u na{oj
op{tine.

Simonovi} je pozdravio majo-
ra Gorana Deni}a i majora leka-
ra Bobana Jelenkovi}a i zahva-
lio im se na podr{ci Op{tini
Prokupqe i pomo}i koju pru`aju
stanovnicima na seoskom podru-
~ju.

Kako je rekao, op{tina Pro-
kupqe je jedna od najve}ih i na-
jrazu|enijih u Srbiji, sa veli-
kim brojem sela u planinskom
delu u kojima `ive mahom stariji
qudi.

- Ovaj vid lekarske pomo}i
mnogo zna~i starim qudima, koji
te{ko dolaze do grada, pa tako i
nemaju priliku da kontroli{u
svoje zdravqe, rekao je Simono-
vi} i dodao da stanovnicima na-
judaqenijih sela u prokupa~koj
op{tini mnogo zna~i stru~na
lekarska pomo}, a jo{ vi{e pa`-
wa i topla re~, koju im vojna
lekarska ekipa na ovaj na~in
upu}uje.

U znak pa`we i zahvalnosti,
predsednik je ekipi lekara i
tehni~ara Vojske Srbije poklo-
nio kwigu „Gvozdeni puk“ i su-
venire sa obele`jima op{tine
Prokupqe.

Ekipa „Vojni lekar na selu“

posetila je sela Tovrqane i
Trnov Laz, koja su 30 km udaqena
od grada, na obroncima Radan
planine. Lekar je stanovnicima
ovih sela merio krvni pritisak,
kontrolisao visinu {e}era i ho-
lesterola u krvi. Tako|e je
vr{io op{te preglede, prepisi-
vao terapiju i davao lekarske
savete.

M.M.

Predsednik Op{tine Proku-
pqe Aleksandar Simonovi} sa
saradnicima odr`ao je konfer-
enciju za {tampu na kojoj je gov-
orio o zakqu~ku sa sedninice
Op{tinskog ve}a.

- Na sednici Op{tinskog
ve}a donet je zakqu~ak da se Tu-
risti~ko-sportskoj organizaci-
ji poveravaju svi poslovi orga-
nizacije i realizacije materi-
jalne pomo}i narodne kuhiwe u
svrhu obezbe|ivawa besplatnog
kuvanog obroka socijalno naju-
gro`enijim gra|anima. Naknada
koja se do sada pla}ala Crvenom
krstu bi}e ukinuta, rekao je Si-
monovi} i dodao da }e se na ovaj
na~in u{tedeti mnogo sredstava.

Prema wegovim re~ima iz
op{tinskog buxeta su se obezbe-
|ivala sredstva za kupovinu i
pripremu jela, prevoz i naknada
Crvenom krstu.

Simonovi} je naglasio da

rukovodstvo lokalne samouprave
vodi ra~una o svim gra|anima, a
naro~ito o socijalno ugro`enim
kategorijama.

Na konferenciji je re~eno i
to da se hrana i do sada pripre-
mala u Turisti~ko-sportskoj or-
ganizaciji.

^lan Op{tinskog ve}a Mi-
lan Aran|elovi} napomenuo je
da se u{tedom broj korisnika
mo`e pove}ati za dvestotine.

- Iz buxeta se za rad narodne
kuhiwe godi{we izdvaja oko dva
miliona dinara. Besplatne ob-
roke trenutno dobija skoro 400
najugro`enijih. Sredstva koja su
se izdvajali za posrednika sada
}e biti upotrebqena za poboq-
{awe obroka, kao i za pove}awe
korisnika, rekao je on i istakao
da }e se podela hrane i daqe vr-
{iti u dvori{tu Crvenog krsta.

D.B.

Sednica Topli~kog upravnog okruga

Saradwa u zajedni~kom interesu

Vojni lekari u selima prokupa~ke op{tine

Prijem kod predsednika OOOppp{{{tttiiinnneee

Zakqu~ak Op{tinskog ve}a
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Op{tinu Prokupqe posetila
je delegacija pobratimqene slo -
vena~ke Op{tine Ko~evje, na ~e -
lu sa zamenikom gradona~elnika
Ko~evja Romanom Hrovatom i na -
~elnicom Op{tinske uprave
Qi qanom Stefani~. Ciq posete
je predstavqawe realizovanih
projekata u lokalnoj samoupravi
Ko~evje, koje  finansira Evrop-
ska unija i iznala`ewe mogu}no -
sti finansirawa projekata iz
pret pristupnih fondova u op{ -
ti ni Prokupqe.

Goste iz Slovenije primio je

predsednik Op{tine Prokupqe
Aleksandar Simonovi} i pred se -
dnik SO Prokupqe Dejan Lazi}
sa predstavnicima Op{tinskog
ve}a i prokupa~kih javnih pre-
duze}a i ustanova.

- ^ast mi je i zadovoqstvo da
pozdravim na{e goste iz brats -
kog Ko~evja i da im po`elim
pri jatan boravak u na{em gradu.
Ovde su predstavnici obrazova -
wa, sporta, kulture, javnih pre-
duze}a, kao i vatrogasne jedinice
dveju op{tina, ~iji je ciq raz-
mena iskustava i primena dobre

prakse, rekao je predsednik Si-
monovi}.

U ciqu upoznavawa gostiju iz
Ko~evja sa op{tinom Prokupqe,
prikazana je video prezentacija
„Prokupqe grad svetog Proko pi -
ja“ koju je pripremila Slu`ba za
odnose sa javno{}u Op{tine
Pro kupqe.

Predstavnik Ko~evja, zame -
nik gradona~elnika Roman Hro -
vat izrazio je zadovoqstvo zbog
nastavka i unapre|ewa saradwe
op{tina Ko~evje i Prokupqe,
koja }e se i ozvani~iti potpisi-
vawem sporazuma o bratimqewu
3. oktobra u Ko~evju.

- Ovakve posete nam mnogo

zna~e, jer mi smo spremni da sta -
lno u~imo i primewujemo ono
{to je dobro. Nastojimo da inte -
nziviramo me|usobne kontakte, a
u daqim me|usobnim posetama
`elimo da ukqu~imo i u~enike,
kako bi i oni imali priliku da
razmene iskustva i upoznaju jedni
druge, rekao je Hrovat. 

U okviru radnog dela posete,
u Sve~anoj sali Op{tine Pro ku -
pqe organizovan je sastanak pre -
d stavnika {kola, potom je dele -
gacija Ko~evja posetila Narodni
muzej, Vatrogasnu slu`bu, Javno
komunalno preduze}e „HAMME -
UM“ i akumulaciju Bresnica. 

Q.M.

Delegacija Ko~evja u Prokupqu

Nastavak saradwe bratskih op{tina

Obilazak spomenika prirode
\avoqa varo{ i arheolo{kog
nalazi{ta Plo~nik, za goste iz
Ko~evja bio je jedinstven do`iv -
qaj. Zamenik gradona~elnika
Op {tine Ko~evje, Roman Hrovat
je istakao da ga je fascinirao ne -
verovatan odsjaj na kamenim fig-
urama i lepota prirode u kasnim
popodnevnim satima, pred zala -
zak sunca.

- Obilazak prirodnih zname -
ni tosti op{tine Prokupqe i

To plice bio je jedna veoma us pe -
{ na radna ekskurzija i ovom pri-
likom `elim da pohvalim   orga -
nizaciju i vodi~e koji su nam
pru`ili veoma iscrpne infor-
macije o \avoqoj varo{i i arhe-
olo{kom nalazi{tu Plo~nik.
Bili smo pozitivno iznena|eni
i zainteresovani, puni utisaka
koje }emo preneti na{im pri-
jateqima i gra|anima Ko~evja,
kazao je gospodin Hrovat.

U ve~erwim satima gosti iz

Sloveniji stigli su u Plo~nik i
kako ka`u, atmosfera je bila au-
tenti~na i impresivna.

- Ovaj arheolo{ki lokalitet
je velika obrazovna istorija, ve -
oma interesantna za u~enike. Na -
dam se da }emo ubudu}e zajedno sa
rukovodstvom Op{tine Pro ku -
pqe organizovati razmenu u~e -
ni ka, jer ovde ima mnogo toga da
se vidi i nau~i, istakao je zame -
nik gradona~elnika Ko~evja Ro -
man Hrovat.

Prema wegovim re~ima, op{ -
ti na Ko~evje je po broju sta no v -
nika mawa od Prokupqa, ali je
prostrana i ima tako|e puno in-
teresantnih lokacija. Intere-
santno je videti {piqe, kao i
pra{ume i {umske predele. Od
12 pra{uma u Sloveniji, {est ih
je na teritoriji op{tine Ko~ev -
je. Osim toga, Ko~evjani su veoma
ponosni na svoje {ume koje po k -
ri vaju 90 odsto teritorije op{ -
ti ne Ko~evje. 

Q.M.

Gosti iz Ko~evja obi{li \avoqu varo{ i Plo~nik

Odu{evqeni znamenitostima Toplice
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Delegacija Ko~evja iz Slo ve -
nije, koju je predvodio zamenik
gradona~elnika Roman Hrovat,
ove godine drugi put je boravila
u Prokupqu.

- U posledwe vreme ~esti su
susreti predstavnika Prokup -
qa i Ko~evja?

Nakon vi{egodi{weg zastoja
2014. godine, uz pomo} ambasa do -
ra Republike Srbije u Sloveniji
uspostavili smo kontakte sa
predstavnicima Prokupqa. Za
skoro dve godine ovo su peti sus-
reti izme|u na{e dve delegacije.
Ono {to je dobro jeste {to se ta
saradwa stalno produbquje i
pro{iruje. Razmena iskustava u
oblasti kulture, prosvete, spor -
ta, turizma i drugih dru{tvenih
delatnosti do sada je bila pri -
sutna.

- Koji su osnovni ciqevi ovih
poseta?

Pre skoro 40 godina potpisa -
na je Poveqa o bratimqewu iz -
me |u Prokupqa i mesne zajedni -
ce Ko~evje. Me|usobni susreti
na{ih dveju delegacija bili su
prekinuti 90-tih godina pro{ -
log veka, da bi pre dve godine po -
novo bili obnovqeni. Me|u sob-
na i neposredna komunikacija,
razmena iskustava u svim oblas-
tima `ivota i rada je ne{to {to
}e doprineti podizawu nivoa
standarda. Na{a iskustva u pret-
pristupnim i pristupnim fon-
dovima EU nastoja}emo da pre ne-

semo prijateqima iz Prokupqa,
kako bi izbegli prepreke i gre -
{ke koje smo mi pravili. Va{a
iskustva iz prosvete nastoja}emo
da primenimo u na{im {kolama.

Prostora za pro{irewe saradwe
ima i to treba da se iskoristi.

- Kada }e do}i do susreta
privrednika?

Mi nastojimo da idemo „ko -
rak po korak” i da stalno produ -
bqujemo i pro{irujemo me|usob-
nu saradwu. Nakon privatizacije
mnoga preduze}a u Ko~evju su pre-
stala sa radom ili rade znatno
smawenim kapacitetima. Na{
grad je nekada bio poznat po pre-
radi mesa, drvnoj i ma{inskoj in-
dustriji. Nakon privatizacije te
firme su prestale sa radom. Sada

imamo mnogo malih i sredwih
pre duze}a. O~ekujem da }e u na-
jskorije vreme do}i do me|usob-
nih susreta privrednika izme|u
dve op{tine. Ono {to politi ~a -

ri mogu i treba da urade jeste da
stvore jedan povoqan ambijent za
susrete privrednika. Tokom bo-
ra vka u Prokupqu i razgovora sa
va{im predstavnicima poqopri -
v rede, a to se posebno odnosi na
vo }arstvo i bawski turizam je
pr va oblast koja mo`e da zainte -
resuje privrednike, ne samo Ko -
~e vja, nego i drugih gradova iz
Slovenije. Nastoja}emo da do|e i
do me|usobnih susreta va{ih
pri v rednika i privrednika iz
Hrvatske i Italije sa kojima mi
ve} imamo dugogodi{wu saradwu.

- Va{a iskustva ka putu u
EU dobro bi do{la rukovodstvu

Prokupqa?
Da bi izbegli prepreke i

gre{ke koje smo mi pravili na
putu ka EU, projektima koji su se
finansirali iz pretpristupnih
i pristupnih fondova spremni
smo da prenesemo iskustva. Na taj
na~in olak{ali bismo posao va -
{im predstavnicima u izradi
mno gih projekata. Ti projekti
posebno se odnose na oblast vodo -
snabdevawa, putnu i elektro mre -
`u, obrazovawe, zdravstvo, kul -
turu i sport. Jedan od ciqeva na -
{ih susreta je taj da vam prenese -
mo iskustva „primera dobre pra -
kse”.

- Po ~emu }ete pamtiti ove
susrete?

Ono {to me odu{evilo u me -
|u sobnim susretima su va{i su -
gra|ani. Qubaznost, srda~nost,
nasmejana lica i optimizam je ne -
{to {to sam video na svakom ko-
raku tokom boravka u Prokupqu.
Bez obzira na stawe u kojem se
nalazite ono {to je jako pozi-
tivno jeste vera u boqe dana.
Odnos i komunikacija profesora
i nastavnika sa u~enicima je, is -
to tako, na mene ostavilo jako
po zitivan utisak. O~ekujem da }e
u najskorije vreme do}i do me|u -
sobnog susreta samih u~enika.
Pre lepe prirodne lepote, obi-
lazak prirodnog fenomena \a -
voqa varo{, arheolo{kog nala -
zi{ta Plo~nik, opservatorije
na Vidojevici je ne{to {to }u
dugo pamtiti.

D.B.

Na Dan oslobo|ewa Op{tine Ko~evje 3. oktobra i zvani~no }e
biti potpisana Povewa o bratimqewu izme|u dve op{tine. Na sve -
~anosti, koja }e tim povodom biti organizovana, o~ekuje se dolazak
300 zvanica iz politi~kog, privrednog, kulturnog i dru{tvenog
`ivota Slovenije, Hrvatske, Italije i drugih zemaqa. O~ekuje se
da potpisivawu Poveqe o bratimqewu izme|u op{tina Ko~evje i
Prokupqe prisustvuje predsednik Op{tine Prokupqe Aleksandar
Simonovi} sa saradnicima.

Zamenik gradona~elnika Ko~evja Roman Hrovat bio je vojni
pilot. Kao penzioner honorarno obavqa ovu funkciju.

- Na{ rad je javan i transparentan. Bez obzira {to sam u penziji,
svaki dan dolazim u zgradu Op{tine i radim poverene poslove. Za
svoj rad i anga`ovawe mese~no primam oko 600 evra, {to je tre}ina
funkcionerske plate, rekao je Hrovat.

Roman Hrovat, zamenik gradona~elnika Ko~evja – Slovenija

Korak po korak do pro{irewa saradwe

PPoottppiiissiiivvvaawwweee  PPPooovvveeeqqqeee  333...    oookktttooobbbrrraaa
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Delegacija Ko~evja, koju je
predvodio zamenik gradona~el-
nika Roman Hrovat posetila je
opservatoriju na Vidojevici.
Goste iz Slovenije na Mrqa~kom
visu, koji se nalazi na nad-
morskoj vi sini od 1.154 metra,
do~ekao je predsednik Op{tine
Prokupqe Aleksandar Simono -
vi} i pred se dnik SO Dejan Lazi}
sa saradnicima.

- Dvodnevna poseta Prokupqu
bila je veoma korisna i uspe{na
za sve ~lanove delegacije. Pozi-
tivna iskustva i utiske nakon
susreta sa mnogim qudima iz ob -

la sti prosvete, turizma i dru { t -
venih delatnosti prene}emo na -
{im prijateqima u Sloveniji i
inostranstvu, istakao je Roman
Hrovat i dodao da je ovo peti sus-
ret predstavnika Ko~evja i Pro -
kupqa u posledwe dve godine.                                                                                                                       

Predsednik Op{tine Pro ku -
p qe Aleksandar Simonovi} je
na glasio da je zadovoqan pose-
tom i razgovorima koje je imao sa
delegacijom Ko~evja koji }e do-
prineti pro{irewu saradwe.

- U Ko~evju }emo 3. oktobra,
na Dan oslobo|ewa ove op{tine,
potpisati Povequ o bratim qe -

wu. Na sve~anosti koja }e se or-
ganizovati tim povodom o~ekuje
se dolazak skoro 300 predstav ni -
ka politi~kog, privrednog, kul-

tu rnog i dru{tvenog `ivota ka -
ko iz Slovenije tako i iz dru gih
zemaqa, rekao je on.   

D.B.

Slovenci posetili opservatoriju

Primena dobre prakse
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Delegacija kulturnih, sport-
skih i turisti~kih radnika iz
Ko~evja posetila je prokupa~ke
ustanove kulture, gde su ih di-
rektori upoznali sa program-
skim aktivnostima koje orga ni-
 zuju u toku svog rada.

Najpre su obi{li Narodnu
biblioteku „Rade Drainac“, a
potom i Narodni muzej Toplice,
gde su se upoznali sa zbirkama
koje se nalaze u wemu, Topli~kim
ustankom 1917. godine, postavkom
NOB-a, adaptiranom Gradskom
sobom i Etnolo{kom zbirkom.

Direktori prokupa~kih us-
tanova predstavili su veliki
broj kulturnih sadr`aja i mani-
festacija, koji se u wihovoj or-
ganizaciji de{avaju u na{em
gra du, a koji zadovoqavaju potre -
be, ukus i starosnu dob svih gra -
|a na.

Direktor Regionalnog muzeja
u Ko~evju Vesna Jerbi~ Perko je,

kako ka`e, prvi put u Prokupqu,
ali se nada da }e ubudu}e ~e{}e
dolaziti i sara|ivati sa Narod-
nim muzejom Toplice i razmewi-
vati razli~ite sadr`aje.

Direktor prokupa~kog Muze -
ja Darko @ari} ih je upoznao sa
bogatom istorijom na{eg grada,
ali i Toplice.

- Saradwa na{a dva grada je
dosta duga. Ja se nadam da }emo mi
ubudu}e sara|ivati razmewuju}i
sve ono {to na{ Dom kulture st -
vara. Na{a ustanova obuhvata sve
oblike umetni~kog stvara la{ t -
va, te }emo vas rado posetiti sa
ne kom pozori{nom predstavom,
ili }emo za qubiteqe pisane re -
~i organizovati promociju kwi -
ge, rekla je Organizator pro gra-
ma Doma kulture Biserka Milo -
sa vqevi}, isti~u}i da se Kwi ̀ e -
v no dru{tvo „Rade Drainac“,
ko je postoji u okviru Doma kul-
ture, bavi i izdava{tvom.

Ovom prilikom goste je sa ra -
dom Istorijskog arhiva Toplica
upoznao direktor Milan Sto-
janovi}, a Kulturno obrazovnog
centra „Toplica“ direktorka
Qi qana Krasi}.

Direktor Javnog zavoda za
sport Janez Mar{i~ ovom pri-
likom je istakao da se ova usta -
no va u Ko~evju bavi odr`avawem
{kolskih objekata, ali i odr ̀ a -
vawem i raspodelom novca za
sportske aktivnosti.

Turisti~ki informator Ur -
{a Kri`man iz Javnog zavoda za
turizam i kulturu Ko~evje je is-
takla da joj je drago da }e obi}i
Topli~ki kraj, jer je o wemu do
sada saznavala samo putem inter-
neta.

Svi su se slo`ili da je ova
poseta veoma va`na i zna~ajna i
da }e ve} uskoro biti ostvarena
kroz razli~ite razmene program-
skih ativnosti ustanova iz Ko -
~evja i Prokupqa. 

L.S.

U poseti ustanovama kulture u Prokupqu

Razmena kulturnih sadr`aja

Tokom boravka u selu Tovr -
qa ne ekipa „Vojni lekar na selu“
pregledala je  22, a u Trnovom La -
zu 11 me{tana.

Na~elnik grupe za zdravstvo
Tre}e brigade Vojske Srbije, ma -
jor dr Boban Jelenkovi} izjavio
je da je ova akcija ve} sprovedena
na podru~ju op{tina Dimitrov-
grad i Vrawe.

- Kroz ovu akciju merimo kr -
vni pritisak, {e}er u krvi, ho-
lesterol i dajemo savete kako i
na koji na~in da sa~uvaju svoje
zdravqe. S obzirom na to da u na-
judaqenijim selima uglavnom
`i ve stara~ka doma}instva, wi-
hovo zdravstveno stawe je zadovo-
qavaju}e, dodao je Jelenkovi}
ko ji se odu{evio {to je u Tov r -
qa nu video decu koja idu u seosku
{kolu.

Akciju „Vojni lekar na selu”
u Trnovom Lazu obi{li su
na~elnik Topli~kog upravnog
ok ruga dr Neboj{a Vukadinovi}
i ~lanica Op{tinskog ve}a
Milica Eri}.

- Sa velikim zadovoqstvom
sam obi{la pripadnike Vojske
koji sprovode jednu lepu i humanu
akciju. Ovo je drugi put da vojni
lekari obilaze najudaqenija se -
la na podru~ju prokupa~ke op { -
tine u kojima najve}im delom
`i ve stari i bolesni qudi. Prvi
put su bili u selu Jabu~evo, a
danas su ovde. Svojim prisustvom
u najudaqenijim selima pripad-

nici Vojske su pokazali da su
uvek uz narod, izjavila  je Mil-
ica Eri}, koja je najugro`enijim
me{tanima Trnovog Laza uru~i -
la pakete Crvenog krsta Pro ku -
p qa.

[ef Slu`be za saradwu sa
gra|anima Vladica Mladenovi}
zahvalio se pripadnicima Vojske
{to su organizovali jednu ova -
kvu akciju. 

- Podelom paketa najugro`e -
ni jim porodicama u najudaqeni-
jim selima lokalna samouprava
pokazala je da vodi ra~una o svim
delovima svoje teritorije, rekao
je Mladenovi}.

Me{tani Tovrqana i Trno -
vog Laza sa velikim odu{evqe -
wem do~ekali su pripadnike
Voj ske. Jedan od najstarijih sta -

no vnika u Tovrqanu Milorad
Petrovi} (85) istakao je da je
odu{evqen {to srpsku vojsku
ima prilike da vidi u svom selu.

- Zadovoqstvo je i ~ast vi de -
ti pripadnike na{e vojske ovde u
planini. Ova akcija zdrav stve -
nih pregleda im je za svaku po-
hvalu, rekao je on.

Julijana Mijatovi} (75) sma-

tra da ovakve akcije treba ~e{}e
da se organizuju.

- Ambulanta od na{eg sela
udaqena je vi{e od 20 kilometa -
ra. Za svaku je pohvalu {to su le -
kari do{li u selo, obavili pre -
glede i dali savete kako da ~u v-
amo svoje zdravqe, rekla je Juli-
jana.  

D.B.

Reporta`a: Vojni lekari u selima Trnov Laz i Tovrqane

Vojska je uvek uz narod

Iako ve} skoro 10 godina
`ivi i radi u Kanadi, Biqana
Drobwakovi} nije zaboravila
rodni kraj svojih roditeqa. Ona
je ~etvororazrednoj {koli u
selu Tovrqane nedaleko od Pro -
kupqa, koja je ponovo otvorena
pro{le godine, donirala sred-
stva za kupovinu laptopa i druge
opreme.

U~iteq u isturenom odeqe -
wu Osnovne {kole „Svetislav
Mirkovi} Nenad” iz Male Pla -
ne u Tovrqanu Marko ^i ka ri}

rekao je da je ova donacija obra -
do vala |ake.

- Donator Biqana Drobwa -
kovi} je profesorka engleskog
jezika i godinama radi u Kanadi.
Nakon ~itawa teksta o na{oj
{koli re{ila je da nam pomogne
i opredelila se za kupovinu ne -
ophodnog laptopa, rekao je u~i -
teq koji se u ime |aka zahvalio
donatoru na ovom lepom pok-
lonu.

Donator Biqana Drobwako -
vi}, ~iji je otac Branislav Dro -

bwakovi} ro|en i zavr{io ~e -
tiri razreda u Tovrqanu, ovim
lepim gestom obradovala je ~e -
tiri |aka koji trenutno idu u
ovu {kolu. Prema re~ima u~i -
teqa ^ikari}a, ona se zahvalila
lokalnoj samoupravi {to je
ponovo otvorila seosku {kolu
koja je bila zatvorena skoro 20
godina.

-  [kolovawe dece nastojimo
da pribli`imo gradskim uslo -
vima. Zbog toga je ova donacija
izuzetno vredna, izjavio je u~i -
teq i dodao da je u najskorije
vreme planirano i otvarawe bi -
blioteke. 

D.B.

Poklon za {kolu stigao iz Kanade

GGeesstt  vvrreeddaann  ppaa`̀wwee
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U Op{tini Prokupqe odr -
`a na je konferencija za {tampu
na kojoj su predsednik Op{tine
Prokupqe Aleksandar Simono -
vi} sa saradnicima, koordinator
Agencije za razvoj i koordina -
ciju „Tika” iz Turske Mehmet
Bajrak su govorili o meteoro lo -
{kim stanicama koje su instali-
rane na podru~ju ~eti ri op{tine
Topli~kog upravnog okruga i na
teritoriji mero{in ske op{ ti -
ne.

Na teritoriji op{tine Pro -
kupqe instalirano je {est sta n-
i ca i to u selima Prekadin, No -
vo Selo, Dowe Kordince, Dowa
Bresnica, Resinac i u Poqopri -
v rednoj {koli „Rado{ Jovanovi}
Seqa”.

Na teritoriji bla~ke op{ -
tine instalirano je 13, kur{um-
lijske sedam, `itora|ske {est, a
u mero{inskoj op{tini osam
agrometeorolo{kih stanica.

Predsednik prokupa~ke Op -
{ tine naglasio je da }e najve}u
korist od instaliranih stanica
imati poqoprivrednici.

- Na podru~ju na{e op{tine
instalirano je {est meteorolo -
{ kih stanica koje }e meriti i
pratiti temperaturu vazduha i
zemqi{ta, brzinu vetra, koli~i -
nu padavina, vla`nost vazduha i
lista i druge parametre od zna~a -
ja za spre~avawe biqnih bolesti.
Na osnovu prikupqenih podataka
poqoprivrednici, a to se poseb -
no odnosi na proizvo|a~e vo}a,
bla govremeno }e biti infor mi -
sa ni o tome koje preparate i na
koji na~in da upotrebe, kako bi

preventivno delovali u suzbija -
wu pojedinih bolesti, rekao je
Si monovi} i naglasio da se na
ovaj na~in dobija kontrolisana
proizvodwa vo}a.

Prema wegovim re~ima, 70
od sto stanovni{tva prokupa~ke
op{tine bavi se poqoprivred-
nom proizvodwom, od kojih naj ve -
}i deo proizvodwom vo}a. Si mo-
novi} je podvukao da se po proiz -
vo dwi obla~inske vi{we pro ku -
pa~ka op{tina nalazi na prvom
mestu u Srbiji, a {qive na dru-
gom mestu.

- Kontrolisanom proizvod-
wom dobija se ve}i i kvalitetni -
ji rod, a samim tim i boqa cena,
ne samo na doma}em, nego i na in-

ostranom tr`i{tu, izjavio je
predsednik Op{tine Prokupqe,
koji se zahvalio Agenciji za raz -

voj i koordinaciju „Tika” iz Tu -
r ske {to je realizovala ovaj izu -
zetno zna~ajan projekat u ovom
delu Srbije.

- Od 2009. godine do danas
Age ncija za razvoj i koordina -
ciju „Tika” u Srbiji je realizo-
vala skoro 170 projekata u ob la-
sti poqoprivrede, zdravstva, ku -
lture i obrazovawa. Kroz dodelu
plastenika, sadnica, poqopriv -
re dne mehanizacije i druge op re -
me, Agencija je sara|ivala u sko -
ro svim krajevima Srbije. Izgra -
d wom 40 agrometeorolo{kih sta -
nica u Prokupqu, Kur{umliji,
Blacu, @itora|i, Mero{ini,
~ija vrednost iznosi skoro 200
hi qada evra, realizovan je do sa -
da najve}i projekat u va{oj ze -
mqi, rekao je koordinator Age -
ncije „Tika” Mehmet Bajrak i
dodao da je u realizaciji ovog
projekta imao izuzetnu saradwu
sa rukovodstvima lokalnih samo -
up rava Topli~kog upravnog okru -

ga i zaposlenima u prokupa~koj
Poqoprivredno stru~noj slu` -
bi.

O zna~aju instalirawa mete-
orolo{kih stanica govorio je i
direktor PSS Aleksandar Radu -
lovi} istakav{i da }e radom
stanica najve}u korist imati po-
qoprivrednci.

- Obrada podataka sa terena u
99 odsto slu~ajeva }e precizno
odrediti koje preparate poqo-
pri vrednici treba da primene u
spre~avawu biqnih bolesti. Pu -
tem SMS poruka poqoprivred-
nici }e dobijati obave{tewa
koje preparate i na koji na~in da
upotrebe, da bi se dobila jedna
kontrolisana i kvalitetna pro -
iz vodwa poqoprivrednih proiz -
voda, izjavio je Radulovi}.

Na konferenciji je re~eno i
to da je izvr{en tehni~ki prijem
agrometeorolo{kih stanica, a da
}e zvani~an rad stanica krenutu
sredinom ovog meseca. D.B.

Instalirane agrometeorolo{ke stanice

Kontrolisana proizvodwa pove}ava prihod

U ciqu unapre|ewa poqo-
privredne proizvodwe i
konkurentne sposobnosti poqo-
privrednih gazdinstava,
Op{tina Prokupqe raspisala je
konkurs za dodelu subvencija i
investicija za ovu godinu.
Ukupno planirana sredstva za
ovu godinu namewena za
sprovo|ewe poqoprivredne
politike i politike ruralnog
razvoja iznose pet miliona di-
nara.

Zamenik predsednika
Op{tine Prokupqe Miroqub
Paunovi} rekao je da su ove go-
dine, u odnosu na pro{lu,
pove}ana sredstva za subvencije.

- I pored te{ke finansijske
situacije sredstva namewena za
subvencije i investicije u poqo-

privredi ve}e su za tri miliona
dinara u odnosu na pro{lu god-
inu. Registrovanim poqo-

privrednim gazdinstvima sred-
stva }e se dodeqivati za
ve{ta~ko osemewavawe goveda,

podizawe novih i kr~ewe
zara`enih zasada vo}a, kupovinu
protivgradnih mre`a, nabavku
opreme za p~elarstvo i za organ-
sku proizvodwu, izjavio je
Paunovi}.

Za svako ve{ta~ki ose-
meweno grlo izdvoji}e se 1.500
dinara, za razvoj i unapre|ewe
p~elarstva milion, a investi-
cije u vo}arstvu tri miliona di-
nara. Za gazdinstva koja se bave
organskom proizvodwom plani-
rana sredstva iznose 400 hiqada
dinara.

Paunovi} je naglasio da je
konkurs otvoren do utro{ka
planiranih sredstava, a najkas-
nije do 31. oktobra ove godine i
da zainteresovani poqoprivred-
nici bli`e informacije mogu
dobiti u zgradi Op{tinske up-
rave Prokupqe, kancelarija br.
21 ili na telefon 027/324-040.

D.B.

Fond za razvoj i unapre|ewe poqoprivrede

Vi{e novca za poqoprivredu
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Poqoprivredno stru~na slu -
`ba u Prokupqu (PSS) organi-
zovala je manifestaciju pod
nazivom „Dani poqa kukuruza”.
Ovom tradicionalnom skupu po-
qoprivrednika iz Gorwe i Dowe
Trnave, Reqinca, Babinog Po-
toka i drugih prokupa~kih sela
prisustvovali su savetodavci iz
PSS i rukovodilac Odeqewa za
poqoprivredu Op{tine Pro ku -
pqe Sr|an Stamenkovi}. Na
oglednim poqima predstavqeno
je 11 hibrida Instituta za kuku-
ruz „Zemun Poqe“, devet iz In-
stituta za ratarstvo i pov rtar-
stvo iz Novog Sada i tri hibrida
„Hemikal Agrosava“ iz Beo gra -
da.

Stru~ni saradnik Instituta
za ratarstvo i povrtarstvo iz

Novog Sada Vlada Mitrovi} re -
kao je da se hibridi kukuruza ove
semenske ku}e na podru~ju Top -
lice seju skoro 70 godina i dodao
da Institut semenski kukuruz
izvozi {irom sveta. 

- Zahvaquju}i povoqnim vre-
menskim uslovima, primeni agro -
tehni~kih mera i dobrom oda bi-
ru semena, ove godine o~ekuje se
prose~an rod od 6.000 kilograma
po hektaru, {to je znatno vi{e u
odnosu na pro{lu godinu. Tako se
u Toplici o~ekuje prinos od
5.000 do 5.500 kilograma po hek-
taru, izjavio je Mitrovi}. 

Prema wegovim re~ima, na
osnovu ovakve procene roda, re-
alno }e biti da se na inostrano
tr`i{te plasira oko 2,5 mil-
iona tona.

Predstavnik Instituta za
kukuruz iz Zemun Poqa Neboj{a
Lazarevi}, koji je ratarima gov-
orio o karakteristikama hib-
rida na oglednim poqima,
po se bno je naglasio da su dobri
rezultati ostvareni zahvaquju}i
sa ra- dwi Instituta sa
prokupa~kom PSS.

- Jedan od osnovnih ciqeva
organizovawa ovakvih manifes -
tacija jeste da se proizvo|a~i

kukuruza upoznaju sa novim hib-
ridima, primenom novih tehno -
logija i za{titnih sredstava i
kvalitetom samih proizvoda, iz-
javio je savetodavac za ratarstvo
u PSS Miqan Miloji} i dodao
da je ovo bila prilika da proiz -
vo|a~i sa stru~wacima razmene
mi{qewe o proizvodwi ne samo
kukuruza, nego i drugih ratar s -
kih kultura.  

D.B.

Zamenik predsednika Op{ -
tine Prokupqe Miroqub Pauno -
vi} obi{ao je doma}instvo ug le-
dnog sto~ara Nikole @ivkovi}a
iz sela Reqinac kod Prokupqa,
koji je primer da se od sto~ar-
stva mo`e lepo `iveti.

Prilikom posete Paunovi},
ina~e poznat kao izuzetan poqo-
privredni stru~wak, govorio je
o zna~aju udru`ivawa poqopriv -
rednika i sredstvima koje loka -
l na samouprava dodequje za raz -
voj i unapre|ewe sto~arstva.

- I pored te{ke finansijske
situacije, u Op{tinskom fondu
za unapre|ewe i razvoj poqopri -
v rede planirana su sredstva u
iznosu od pet miliona dinara,
{to je za tri miliona vi{e u od -
no su na pro{lu godinu. Lokalna
samouprava je nedavno raspisala
Javni poziv za dodelu sredstava
registrovanim poqoprivrednim
gazdinstvima i udru`ewima, re -
kao je Paunovi} i dodao da je u
in  teresu samih poqoprivred-
nika da se organizuju putem zem -
qo  radni~kih zadruga ili udru -
`ewa. 

U okviru ovog obilaska Pau -
novi} se upoznao sa @ivko vi}e -
vim  doma}instvom, a posebno sa
uzgojem mle~nih krava.

U svojim {talama ovaj vrsni
sto~ar gaji 16 grla krupne stoke,
tri junice i jednog bika i Ni{ -
koj mlekari svakodnevno ispo ru -
~uje oko 100 litara mleka.

- Kada sam pre 20 godina po -
~eo da se bavim ovom granom po-
qoprivrede shvatio sam da se od
we mo`e lepo `iveti. Prodajom
mleka i bikova mo`e da se ost-

vari zarada za jedan normalan,
mo`e se re}i ugodan `ivot, ka`e
ovaj ugledni sto~ar i dodaje da
ovaj posao tra`i stalan rad, bez
obzira koje je doba dana i no}i

ili godi{we doba.
On podvla~i da je pogodnost

ovog zanimawa to {to si sam svoj
gazda i u situaciji da samostalno
odlu~uje{ o primeni znawa, usa -
v r{avawu i du`ini vremena pro -
vedenog na radu, {to sve uslov -
qava i kona~an prihod. 

- Nije dobro {to je velika ra-
zlika u otkupnoj ceni mleka kod
otkupqiva~a. Ni{ka mlekara za
isporu~eno mleko pla}a 31 dinar
po litru, dok je kod pojedinih
mlekara ta cena ni`a, podvla~i
@ivkovi} i dodaje da za sto~are
nije dobro kada se prekine kon-
tinuitet u otkupu, kao {to se to
dogodilo pre nekoliko meseci.

Da bi obezbedio sto~nu hra -
nu, @ivkovi} uz pomo} svih ne -
ophodnih ma{ina obra|uje 12 he -
ktara sopstvene zemqe i ~etiri

hektara pod zakupom. Najve}e po -
v r{ine nalaze se pod p{enicom
i kukuruzom. Primenom agro teh -
ni~kih i drugih mera on ostva ru -
je izuzetne rezultate u ratarskoj

proizvodwi. Na nekim wegovim
parcelama ove godine po`we ve -
no je i do 6.000 kilograma p{e ni -

ce po hektaru, a o~ekuje rod ku ku -
ruza u klipu i do 14 tona po hek-
taru.

- Da bi se ostvarili dobri i
kvalitetni prinosi neophodan je
ozbiqan i strpqiv rad i znawe.
Zbog toga uvek tra`im savete
stru~waka. Vreme kada se u po-
qoprivredi sva{tarilo je odav -
no pro{lo, rekao je @ivkovi} i
dodao da je dobro {to je osnovan
Op{tinski fond za unapre|ewe
i razvoj poqoprivrede.

- Jedan od primarnih ciqeva
Poqoprivredne stru~ne slu`be
je da poqoprivrednicima ukazuje
na novine u ovoj grani privrede
i mere koje Ministarstvo poqo-
privrede i {umarstva Srbije
preduzima i sprovodi za razvoj i
unapre|ewe poqoprivrede, re -
kao je savetodavac za sto~arstvo
u PSS Igor Petrovi}, koji je za-
jedno sa Paunovi}em posetio
@ivkovi}evo doma}instvo.    

D.B.

Odr`ana manifestacija Dani poqa kukuruza

Ve}i prinosi

Zamenik predsednika Op{tine Prokupqe u poseti poqoprivrednom gazdinstvu Nikole @ivkovi}a iz Reqinca

Pove}an poqoprivredni buxet

Na podru~ju Topli~kog upravnog okruga u toku je berba kukuruza
koji se nalazi na povr{ini od 9.530 hektara. Na podru~ju prokupa~ke
op{tine ova ratarska kultura zasejana je na povr{ini od skoro 2.300
hektara.

Savetodavac za ratarstvo u Poqoprivredno stru~noj slu`bi
Prokupqe  Miqan Miloji} izjavio je da se trenutno beru rani hi-
bridi kukuruza iz grupe FAO 400.

- Zahvaquju}i povoqnim vremenskim uslovima, o~ekuje se da pri-
nosi kukuruza po hektaru u proseku budu oko 6.000 kilograma, {to je
skoro za 50 odsto vi{e u odnosu na pro{lu godinu. Na parcelama gde
su primewene sve agrotehni~ke i za{titne mere ti prinosi }e biti
jo{ ve}i, rekao je Miloji} i dodao da je i kvalitet zrna boqi u
odnosu na pro{lu godinu.

Prema wegovim re~ima, berba sredwih i kasnih hibrida trebalo
bi da krene za desetak dana.

PPrriinnoossii  vvee}}ii  zzaa  5500  ooddssttoo
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Na~elnik Policijske uprave
u Prokupqu Nenad Kali~anin,
istakao je da je preventivni rad,
u svim oblastima doneo znatno
boqe rezultate u odnosu na isti
period u pro{loj godini. 

Za prvih osam meseci u 2016.
godini, smawen je broj  broj kri -
vi~nih dela iz oblasti op{teg
kriminala, kao i broj prekr{aja
iz oblasti javnog reda i mira,
dok je pove}an broj krivi~nih de -
la iz oblasti privrednog krimi-
nala.

- Mo`emo se pohvaliti da je
stawe celokupne bezbednosti na
podru~ju Policijske uprave Pro -
kupqe izuzetno stabilno. Pre-
ventivni rad dao je i veoma dobre
rezultate, tako da imamo mawi
broj krivi~nih dela i ve}i pro-
cenat rasvetqenih  krivi~nih
dela , rekao je na~elnik Kali~a -

nin i istakao da je suzbijawe
narkomanije prioritet u radu
PU Prokupqe.

U prvih osam meseci, regi st -

rovano je ukupno  639 krivi~nih
dela, od kojih je najvi{e 528  iz
oblasti op{teg kriminala, 90 iz
priv re dnog kriminala, 20 iz ob -
lasti eko lo{kog kriminala i

jedno krivi~no delo iz oblasti
visokotehnolo{kog kriminala.

Iz oblasti suzbijawa narko-
manije registrovano je 26 krivi -

~nih dela. Zapleweno je 68,15
grama marihuane, 7,76 grama hero-
ina, 5,45  grama kokaina i 76.847
komada razli~itih tableta sa
liste psihoaktivnih supstanci.

U avgustu mesecu, na ZTP Mer-
dare zapleweno je 73.000   kapsula
„tramadol“ i uhap{ena dva {ved-
ska dr`avqana zbog postojawa
osnovane sumwe da su izvr{ila
krivi~no delo nedozvoqene pro -
izvodwe i stavqawe u promet
opo  j nih droga. U toku ovog mese -
ca operativnim radom  uhap{ena
su tri lica i zapleweno 63 kilo-
grama indijske konopqe u siro -
vom stawu, 1,6 kilograma suve
mate rije nalik na marihuanu,
7,25 grama marihuane, 93 semenki
indijske konopqe, 0,75 grama pra -
{kaste materije nalik na ha -
{i{. U ovom periodu evi denti -
rano je i 86 krivi~nih dela na si -
qe u porodici, od kojih  u nijed-
nom slu~aju nije bilo te{kih
telesnih povreda ili smrtnog
ishoda.

Q.M.

Konferencija za novinare Policijske uprave Prokupqe

Boqi rezultati rada prokupa~ke policije

Op{tina Prokupqe, Javno
ko munalno preduze}e „HAMME -
UM“, Javno preduze}e za urban-
izam i ure|ewe Op{tine Pro ku-
pqe i Operator distributivnog
sistema EPS Distribucija doo
Beograd ogranak „Elektrodis-
tribucija Prokupqe“, potpisali
su Sporazum o saradwi na uvo -
|ewu Geografsko informacio -
nog sistema (GIS), ~ime se bli -
`e defini{u principi saradwe,
koordinacija u razmeni podataka
kao i uskla|ivawe zajedni~kih
aktivnosti na razvoju GIS-a.

Potpisivawe sporazuma je
inicirano u okviru projekta ~i -
ja je ukupna vrednost deset mil-
iona dinara, a koji finansijski
podr`avaju Evropska unija, Vla -
da [vajcarske i Vlada Republi -
ke Srbije preko programa Evrop -

ski PROGRES, dok je Op{tina
obezbedila 10 odsto finansija.

Op{tina je uz podr{ku Evro -

p skog PROGRES-a nabavila op -
remu i softver za obradu poda -
ta- ka u GIS-u, ~ime je lokalnoj
samoupravi omogu}eno da, koris -
te}i savremenu ra~unarsku teh -
no logiju, na jednom mestu pri ku-
pqa, obra|uje i upravqa poda -
cima o odre|enoj lokaciji na te -
ritoriji op{tine.

Kroz ovaj alat u velikoj meri
mo`e da se unapredi rad gradskih
slu`bi u pogledu podizawa pro-
duktivnosti, transparentnosti i
standardizacije rada. S druge st -
ra ne, gra|anima i potencijalnim
investitorima }e putem Inter-
neta biti dostupne informacije
o nameni i pravilima gradwe za
odre|enu lokaciju koja se nalazi
u planskoj dokumentaciji.

Pored nabavke opreme defi -
ni san je i institucionalni ok -

vir i procedure za rad GIS-a,
kao i radna grupa ~iji }e ~lanovi
biti obu~eni da GIS koriste i

daqe razvijaju.
Uvo|ewe Geografsko infor-

macionog sistema }e tako dopri -

neti razvoju op{tine i unapre -
|ewu dobrog upravqawa i efi -
kasnosti.

Q.M.

U okviru programa Evropski PROGRES

Uvo|ewe Geografsko informacionog sistema

Evropski PROGRES raspi -
sao je konkurs za dodelu bespo v -
ra tnih sredstava lokalnim
me  ha- nizmima za rodnu ravno-
pravnost u 34 op{tine juga i ju-
goistoka Srbije, me|u kojima su
i sve ~e tiri op{tine Topli~kog
okruga.

Iz fonda Evropske unije i
Vlade [vajcarske, preko Evrop-
skog PROGRESA izdvojeno je
75.000 evra za finansirawe 25
projekata koji promovi{u rodnu
ravnopravnost i Evropsku po ve -
qu o ravnopravnosti `ena i
mu{karaca na lokalnom nivou.

- Evropska unija i Vlada

[va jcarske pru`aju kontinui -
ranu podr{ku unapre|ewu rodne
ravnopravnosti, te su tako i u
prethodnom periodu pomogle da
sve 34 programske op{tine osnu -
ju ili osna`e lokalne mehani z -
me za rodnu ravnopravnost, kao i
da usvoje ili a`uriraju rele-
vantne Lokalne akcione pla -
nove, istakao je menaxer
Ev ropskog PROGRES-a Grem
Ti ndal.

Konkurs je otvoren do 10. ok-
tobra 2016. godine, a sve infor-
macije mogu se na}i na sajtu
Evropskog PROGRES-a.

Q.M.

Evropski PROGRES raspisao javni konkurs
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Radnici Instituta za javno zdravqe Ni{ preduzeli su sve ne o p -
hodne aktivnosti od hlorisawa protoka, ispirawa cevovoda, do uz o -
r kovawa vode, kako bi  nova pumpna stanica u nasequ Gari} u {to
kra}em roku dobila sve neophodne saglasnosti za rad. Nakon probnog
rada, koji je potvrdio potpunu tehni~ku ispravnost, predstoji i
zvani~no pu{tawe u rad novog vodosistema.

- Hlorisawe po-
tisnog cevovoda, dis-
tributivne mre`e i
rezervo arskog pros-
tora, kao i ispirawe
cevovoda, obavezno je
pred pu{tawe u rad
svakog novog vodosis-
tema. Radnici Insti-
tuta za javno zdravqe
Ni{ zavr{ili su
svoj deo posla, sada
nam predstoji dobi-
jawe svih neophodnih dozvola i zvani~no pu{tawe u rad ove pumpne
stanice, na koju su gra|ani ovog naseqa dugo ~ekali, kazala je Rad-
mila Peri} iz JKP „HAMMEUM“. 

Me{tani ovog dela naseqa Gari} su se do sada snabdevali vodom
iz sopstvenih izvori{ta, koja nisu tehni~ki ni bakteriolo{ki kon-
trolisana. 

Lokalna samouprava prepoznala je ovaj vi{edecenijski problem
i potrudila se da i pored te{ke materijalne situacije izdvoji sred-
stva i omogu}i izgradwu nove pumpne stanice, ~ija je vrednost oko 15
miliona dinara. Time }e  400 doma}instava dobiti zdravu, pija}u vo -
du, a mogu}e je pro{irewe korisnika za jo{ oko 500 doma}instava.
Nova pumpna stanica potpuno je tehni~ki opremqena, sadr`i dve
pumpe od po 18,5 kilovata. Proto~na mo} pumpe je 6,1 litara u
sekundi, {to omogu}ava nesmetano i redovno vodosnabdevawe. Prema
re~ima nadle`nih u JKP „HAMMEUM“, nova pumpna stanica je do
sada dva puta pu{tana u probni rad, koji je pokazao potpunu tehni~ku
ispravnost cevovoda i rezervoara. Q.M.

Javno komunalno preduze}e „HAMMEUM“ zapo~elo je radove na
ure|ewu nove parcele gradskog grobqa, koju je ovom preduze}u us-
tupila Op{tina Prokupqe.    

Radi se o ogra|enoj parceli povr{ine 25 ari, ~ijim }e ure|ewem
biti pro{ireni postoje}i kapaciteti. Na ovaj na~in je re{en ve-
liki problem nedostatka prostora na starom gradskom grobqu.

U toku su radovi na nivelaciji zemqi{ta i izgradwi za{titnog
bedema prema reci Toplici, nakon kojih }e biti izvr{ena
parcelizacija ovog prostora.

U starom delu gradskog grobqa zavr{eni su radovi na ure|ewu i
betonirawu centralne staze u du`ini od 30 metara. Prema re~ima
nadle`nih u JKP „HAMMEUM“, preostalo je jo{ 30 metara kako
bi staza bila kompletno oblo`ena novim betonskim slojem, tako da
}e radovi biti nastavqeni u najskorije vreme.

Q.M.

U rasadniku „Toplica“ JKP „HAMMEUM“ zasa|eno je oko 30
hiqada sadnica namewenih za sadwu gradskih drvoreda i po{u mqa -
vawe privatnih poseda. Sadnice katalpa (loptasto drvo), jasena i ja-
vora, koje su zasa|ene na povr{ini od jednog hektara, krasi}e pro -
kupa~ke ulice, dok su topole i bagrem nameweni za po{umqavawe
{uma i pa{waka.

- Iz gradskog rasadnika ve} su besplatno u vi{e navrata deqene
sadnice za po{umqavawe privatnih poseda. Po prvi put obezbedili
smo i sadnice za jesewu sadwu vlasnicima parcela koje spadaju u
zemqi{te {este i sedme klase, odnosno {umsko zemqi{te, kao i
parcele koje su u kategoriji pa{waka i {uma. Ove jeseni  besplatne
sadnice pokri}e oko 15 hektara prete`no erozivnog i plavnog
zemqi{ta. Neke vrste, kao {to su ~etinari i neke vrste li{}ara,
obezbe|ene su iz rasadnika Pokreta gorana Srbije i „Srbija{uma“,
kazao je in`ewer {umarstva u rasadniku „Toplica“ Miro Ili}.

Besplatne sadnice bi}e podeqene gra|anima svih topli~kih op -
{tina, Prokupqa, Blaca, Kur{umlije i @itora|e. Zahtevi se pod-
nose po~ev od 1. oktobra u prostorijama JKP „HAMMEUM“ u ulici
Vasilija \urovi}a @arkog. 

Ina~e, u velikoj akciji po{umqavawa Srbije koja je u toku, bi}e
zasa|eno oko ~etiri miliona sadnica ~etinara i li{}ara. Min-
istarstvo poqoprivrede i Uprava za {ume planiraju da do 2020. go-
dine po{umqenost Srbije sa 35 poraste na 40 odsto, {to je u skladu
sa propisima i zakonima Evropske unije. Q.M.

Javno preduze}e „HAMMEUM“ zapo~elo je sanirawe korenovog
sistema lipa u drvoredu du` glavnih prokupa~kih ulica.

- Na osnovu mi{qewa Komisije za procenu stawa stabala po~eli
smo sanirawe korenovog sistema u povr{inskom delu. Radi se o jako
starim stablima lipe, koja je poznata po tome da ima razgranat ko -
ren, pa su one koje su zasa|ene du` trotoara podigle asfalt i ugro -
zile bezbedno kretawe prolaznika, ka`e {ef Radne jedinice
„Ze lenilo“ u JKP „HAMMEUM“ Mirjana Milenkovi}.

Ona isti~e da
se sa radovima na-
jpre krenulo u uli -
ci Ratka Pa v lovi-
 }a u kojoj treba sa -
nirati dvadesetak
korena, a zatim
sle de uli ce Stra -
hi wi}a Bana i Ge -
nerala Tranijea,
ko je su karakter-
isti~ne po drvo re -
du lipa. 

Nakon sanacije korena, zaposleni iz JKP „HAMMEUM“ dove -
{}e asfalt na trotoarima u prvobitno stawe.

U narednom periodu radnici RJ „Zelenila“ obavi}e i rezidbu
kro{wi i odstraniti trule grane sa svih stabala u gradu, koje ta -
ko|e predstavqaju opasnost za prolaznike.

Prema re~ima Milenkovi}eve, ovom preduze}u predstoje i re-
dovni jesewi radovi, koji podrazumevaju revitalizaciju travwaka i
sadwu lukovica narcisa, lala, krokusa i viola na zelenim povr{i -
nama i parkovima u gradu. 

M.M.

Uskoro po~iwe da radi nova pumpna stanica

Hlorisawe i analiza vode

Sanacija korenovog sistema lipa 

ZZaa  bbeezzbbeeddnniijjee   ggrraaddsskkkeee   tttrrrooottooaaarrreee

Radovi na ure|ewu gradskog grobqa

Re{avawe prostornih problema

Velika akcija po{umqavawa

Besplatne sadnice za jesewu sadwu
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U selu Grgure odr`ana je sed -
ma po redu manifestacija „Selo
slavi {qivu”, ~iji su organiza-

tori bili Op{tina Blace i Mes -
na zajednica Grgure, a koja za ciq
ima promociju privrednih po-
tencijala, pre svega u oblasti
vo}arstva i proizvodwi {qive.

Govore}i o zna~aju ove mani-
fe stacije, predsednik Op{tine
Blace Zoran Jozi} istakao je da
su manifestacije „Dani {qive“
i „Selo slavi {qivu“ dale veli -
ki doprinos tome {to je op{tina
Blace postala prepoznatqiva na

evropskoj i svetskoj mapi po pro -
izvodwi {qive i ostalog vo}a.

- Manifestacija „Selo slavi

{qivu“ od velikog je zna~aja za
Blace i ~itavu Toplicu, jer se
daleko ~ulo za Grgure i ovu man-
i festaciju koja se odr`ava u
ovom topli~kom selu, rekao je
predsednik Op{tine Blace Zo -
ran Jozi} i dodao da lokalna sa -
mo uprava te`i tome da se pove}a
proizvodwa vo}a i da nizom sub-
vencija poma`e ovda{wim poqo-
privrednim proizvo|a~ima. 

Iz svog buxeta Op{tina Bla -

ce za subvencije u poqoprivredi
za ovu godinu izdvojila je 23 mil-
iona dinara.

- [qiva je u Grguru zastup qe -
na od naseqavawa 1896. godine.
Bla ~ka {qiva, rakija, xem i dru -
gi proizvodi prepoznatqivi su u
~itavom svetu, isti~e Rade Laza -
re vi} iz sela Grgure.

- I {qiva i rakija i drugi
vo}ni proizvodi proizvedeni u
ovom kraju prepoznatqiv su bre -
nd u ~itavom svetu, naglasio je

na ~elnik Topli~kog upravnog
ok ruga Neboj{a Vukadinovi}.

Manifestaciji su prisustvo-
vali i brojni predsednici op{ -
ti na. U kulturno-umetni~kom de-
 lu programa nastupio je Folklo -
r ni ansambl „Drainac“ i KUD
„Stojan Novakovi}“ iz Blaca.
Koncerte su odr`ali Boban Ra-
jo vi} i Romana Pani}, kao i tru -
ba ~ki orkestar Marka Marko -
vi}a.

Komisija za nagrade Op{tine Blace donela je Odluku da se
nagra da „Velika Gospojina“ za 2016. godinu dodeli Tomislavu Niko -
li}u, predsedniku Republike Srbije.

Ova nagrada najvi{e je priznawe Op{tine, koje se dodequje za
izuzetna dostignu}a koja ~ine doprinos afirmaciji op{tine u
privredi, dru{tvenim delatnostima i drugim oblastima.

U obrazlo`ewu ove Odluke navodi se, izme|u ostalog, da je gos -
podin Tomislav Nikoli} svojom pa`wom i delima prema narodu iz
bla~ke op{tine zaslu`io ovo veliko priznawe. Pored dr`avni~kih
obaveza, koje podrazumeva funkcija predsednika Republike Srbije,
gospodin Nikoli} nas redovno, ve} pet godina zaredom, udostoji po -
setom, na sada ve} tradicionalnoj manifestaciji „Selo slavi {qi -
vu“ u selu Grgure, {to pokazuje da izuzetno uva`ava i podr`ava rad
i trud doma}ina, pogotovo {to i sam poti~e iz doma}inske porodice
i to iz kraja, gde se tako|e gaji {qiva.  Pokroviteq je, a ~e sto i
idejni tvorac niza manifestacija i nau~nih skupova, naro~ito onih
kojima je Srbija doma}in. Li~no je organizovao i preko Fondacije
Dragica Nikoli} omogu}io da jedna porodica iz sela Namastir u
op{tini Blace dobije svoj dom. Doveo je brojne investitore u Sr-
biju, {to je bilo od koristi i za bla~ke privrednike.

Pored bogate politi~ke karijere, koju je zapo~eo davne 1990. go-
dine, Tomislav Nikoli} je veliki dobro~initeq i humanista. Po -
kroviteq je Srbije u Evropskoj akademiji nauka i umetnosti, en ci -
klopedisti~ko-leksikografskog centra Matice srpske, Nau~nog
simpozijuma neurohirurga Jugoisto~ne Evrope i poktroviteq je
vaterpolista Srbije.

Nosilac je vi{e odlikovawa stranih dr`ava i po~asni je gra -
|anin ^a~ka, Berana, Krfa, Sera i Trebiwa.

Op{tina Blace i Mesna zajednica Grgure po~ele su pripreme za
obele`avawe stogodi{wice velikog doga|aja u srpskoj istoriji,
Topli~kog ustanka. Povodom tog zna~ajnog jubileja zapo~eta je ob-
nova vodenice u selu Grgure na mestu zvanom Cerovica, gde je vo|a
Topli~kog ustanka vojvoda Kosta Vojinovi} stradao.

- Obnavqamo vodenicu u kojoj je 23. decembra 1917. godine poginuo
Kosta Vojinovi} i ona }e biti mesto za istorijski ~as, gde }e pose-
tioci mo}i i da ~uju pri~u o Topli~kom ustanku, rekao je me{tanin
Grgura Rade Lazarevi} i dodao da o~ekujemo prijateqe iz Engleske,
Rusije, Francuske i drugih zemaqa koje su bile u~esnice u Prvom
svetskom ratu.

On je dodao da se adaptira i sre|uje prilazni put do vodenice i to
sve sredstvima Op{tine Blace, Mesne zajednice Grgure i donaci-
jama. To }e biti spomen-vodenica koja }e podse}ati na to vreme.
Ure|uje se i prilaz prema spomeniku i grobu Kosti Vojinovi}u i
crkvi u kojoj se svake godine vr{i parastos borcima i `rtvama us-
tanka. Op{tina Blace na vreme je preduzela sve aktivnosti koje su
va`ne za kvalitetno obele`avawe velikog jubileja. 

Topli~ki ustanak 1917. godine, kao srpski ustanak protiv
bugarske i austrougarske okupacije, bio je jedini ustanak u nekoj
okupiranoj dr`avi tokom celog Prvog svetskog rata. Tokom ustanka
poginulo je oko 6.000 ustanika pored 20.000 civila, uglavnom starih
qudi, `ena i dece.

Najve}e priznawe Op{tine Blace predsedniku Srbije

“Velika Gospojina” Tomislavu Nikoli}u
Obele`avawe zna~ajnih datuma iz istorije

Deo sve~anosti i u Grguru

U Kulturnom centru „Drainac“ uru~eni su ~ekovi dobitnicima
sredstava u okviru konkursa koji je sproveo Omladinski fond
Blace, pod pokroviteqstvom Fondacije „Ana i Vlade Divac“ i
Op{tine Blace. Odobreno je finansirawe osam omladinskih pro-
jekata, koji za ciq imaju poboq{awe `ivota mladih u oblastima
kulture, sporta, zdravqa, bezbednosti, zapo{qavawa, obrazovawa,
aktivizma i volonterizma. 

^ekove je uru~io
predsednik Op{ ti -
ne Blace Zoran Jo -
zi} i tom prilikom
naglasio da Op{ ti -
na Blace ve} tri go-
dine uspe{no sara  -
|u je sa Fondacijom
Ana i Vlade Divac,
da }e ta saradwa bi -
ti nastav qe na i u
na rednom periodu.

Blace je jedna od
devet op{tina ~lanica mre`e lokalnih omladinskih fondova. 

Fondacija Ana i Vlade Divac u omladinski fond ula`e sredstva
u iznosu od 4.000 dolara za realizaciju omladinskih inicijativa, a
op{tine obezbe|uju sredstva u istom iznosu za ove fondove.

Grgure slavilo {qivu

Proizvodi poznati u celom svetu

Uru~eni ~ekovi za realizaciju projekata
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Ekipa serijala emisije „S
Tamarom u akciji” na ~elu sa au-
torkom i voditeqkom Tamarom
Gruji} boravi u selu Bresni~i}
nedaleko od Prokupqa. Osnovni
ciq boravka ove ekipe je poprav -
ka i adaptacija ku}e me{tanina
Stevana Raki}a.

- Druga sezona emitivawa se r-
i jala „S Tamoram u akciji” do
kraja godine snima}e se u 16 epi-
zoda na teritoriji Topli~kog,
Ni {avskog, P~iwskog, Jablani -
~ kog i Pirotskog okruga. Osim
pomo}i ugro`enim porodicama,
ciq nam je da prika`emo priro -
dne lepote, obi~aje i kulturu qu -
di u sredinama u kojima snimamo
epizode, rekla je Tamara Gruji} i
dodala da je porodica Raki} iz-
abrana na predlog Centra za so-
ci jalni rad Prokupqa i kom -
{ija.

Prema wenim re~ima, za pet
godina, koliko traje ovaj serijal,
renovirali su 105 ku}a u Srbiji
i tako mnogim porodicama omo -
gu }i li da `ive i rade u lep{im

uslovima.
Autorka i voditeqka ovog se -

rijala je podvukla da }e se na ku -
}i Raki}a, koja je stara 170 godi -
na, a pravqena je od blata, raditi
na postavqawu nove termoizola -
cije, vodovodnih cevi, kupatila,
elektroizolacije i novog poda u

prostorijama. Radovi na ku}i }e
trajati pet dana, a {estog dana
porodica }e se useliti u wu.

- Kao i u drugim sredinama i u
op{tini Prokupqe smo nai{li
na sponzore koji su pomogli da se
renovira ku}a i adaptiraju pros-
torije. Sve poslove na ku}ama ra -
de vrsni majstori iz Surdulice
na ~elu sa {efom Ivanom Bo`i -
lo vi}em, izjavila je Tamara Gru -
ji} i podvukla da su wene emisije
nai{le na izuzetno dobar prijem
kod gledalaca i da }e na prole}e
krenuti novi serijal od 14 emi -
sija koji }e se snimati na jugu Sr-
bije.

Vlasnik ku}e Stevan Raki},
~ija `ena je ro|ena u Skadru u
Al baniji, otac dve devoj~ice od

dve i pet godina zahvalio se svi -
ma koji su pomogli da ekipa RTS
do|e u wegovo rodno selo i pris-
tupi renovirawu wegove ku}e.

- Pro{le godine sam imao
poplavu u podrumskim prostori-
jama. U sanirawu {tete finansi-
jsku pomo} sam dobio od lokalne
samouprave, rekao je Raki} koji
se zahvalio i svojim kom{ijama
koji mu poma`u u ovoj akciji.

Radove na ku}i obi{ao je i
~lan Op{tinskog ve}a Op{tine
Prokupqe Radoslav Mihajlovi},

koji je rekao da je ovo humani gest
ekipe „S Tamarom u akciji” RTS.

- Osim humanog karaktera,

snimawe ovog serijala pored dru -
gih predstavi}e i na{u op{tinu
sa wenim prirodnim, privrednim
i kulturnim potencijalima. U
renovirawu ku}e porodice Raki}
pomo} pru`amo i mi kao lokalna
samouprava, uz svesrdnu podr{ku
prokupa~kih privrednika i na -
{ih javnih preduze}a, rekao je
Mihajlovi}.

Autorka i voditeqka Tamara
Gruji} je naglasila da }e gleda o -
ci emisiju o radovima na ku}i po -
rodice Raki} i wihovo useqewe,

mo}i da gledaju na Prvom kanalu
Javnog servisa RTS 28. oktobra
sa po~etkom u 21 ~as. 

D.B.

Na Skup{tini „Radan klas -
tera”, koja je nedavno odr`ana u
Prolom Bawi, razmatran je i
usvojen Izve{taj o dosada{wem
radu Klastera i plan rada za
naredni period.

Predstavnici pet op{tina
koje obuhvataju podru~je Radan
planine, a re~ je o op{tinama

Prokupqe, Kur{umlija, Med ve -
|a, Lebane i Bojnik, zakqu~ili
su da se na ovom prostoru mogu
organizovati mnoge turisti~ke
manifestacije, kao {to su „Xip-
ijada na Radanu”, izrada projekta
Geo-parka, koji bi obuhvatio ob-
jekte geodiverziteta i geona sle -
|a na podru~ju Klastera i druge.

U~e{}em na sajmovima tur-
izma i izradom zajedni~kih bro -
{ura mo`e se promovisati tu ri -
sti~ka ponuda ovog dela Srbije,
re~eno je na Skup{tini.

Predsednik Upravnog odbo -
ra klastera radanskog podru~ja
Dra gan Simi} predstavio je pro-
jekat o izgradwa puteva na Radan
planini, koji bi povezivali po -
d  ru~ja Toplice i Jablanice sa
dru gim krajevima Srbije. Regi o -
nalnom povezivawu doprine}e i
izgradwa auto-puta Ni{ – Pri -

{tina – Dra~.
Za novog ~lana klastera iza -

bran je Gra|evinsko-arhitekto -
n ski fakultet iz Ni{a, zbog to -
ga {to stru~ni kadrovi ove vi -
soko{kolske ustanove mogu do-
prineti brojnim gra|evins kim i
arhitektonskim projekti ma koji
se planiraju na ovom po dru~ju.

Na Skup{tini je zakqu~eno
da sve op{tine, ~lanice Klas te -
ra podjednako pru`e finansi-
jsku podr{ku radu organizacije.

D.B.

Odr`ana Skup{tina „Radan klastera”

RRRRaaaazzzzvvvvoooojjjj     ttttuuuurrrriiiizzzzmmmmaaaa    vvvveeeelllliiiikkkkaaaa    {{{{aaaannnnssssaaaa
Na teritoriji op{tine Prokupqe po~eo je popis nezakonito

izgra|enih objekata, koji }e trajati do 29. novembra. Formirane su
komisije koje obilaze gradske zone i popisuju nezakonito izgra|ene
objekte za koje nije podnet zahtev za legalizaciju u skladu sa ranije
va`e}im zakonom.

Prema podacima Odeqewa za urbanizam, stambeno-komunalne de-
latnosti i gra|evinarstvo, na teritoriji op{tine Prokupqe je oko
16.000 takvih objekata.

- Vlasnici nelegalno izgra|enih objekata mogu sami da prijave
svoje objekte za legalizaciju. Do sada se javilo oko 500 vlasnika, od
kojih je ve} 200 dobilo re{ewa o legalizaciji, kazala je rukovodilac
Odeqewa za urbanizam, stambeno-komunalne delatnosti i gra|evi n-
arstvo Op{tine Prokupqe Vesna @ivkovi}.

Op{tina Prokupqe formirala je sedam komisija koje po zonama
obilaze grad i evidentiraju objekte. Ovom prilikom mole se gra|ani
da blagovremeno pripreme na uvid svu raspolo`ivu dokumentaciju
ko ja se odnosi na objekte, gra|evinsku dozvolu, upotrebnu dozvolu,
po sedovni list i druga akta koja se odnose na objekte i parcelu na
kojoj se oni nalaze. Ukoliko ne poseduju dokumentaciju, du`ni su da
daju ta~ne podatke o vlasniku parcele i objekta, kao i da omogu}e po -
pisiva~u identifikaciju i fizi~ko merewe objekta, u ciqu {to
efikasnijeg i br`eg sa~iwavawa zahteva i daqeg postupka ozako -
wewa. 

Q.M.

U ciqu efikasnijeg postupka ozakowewa

Po~eo popis nelegalnih objekata

Ekipa „S Tamarom u akciji” u Bresni~i}u

Ku}a za porodicu Raki}
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Da se prokupa~ka publika
u`elela tradicionalnih srpskih
igara i dobre narodne pesme,
pokazao je jo{ jednom koncert
KUD „Abra{evi}“, koji je i ovaj
put okupio najvernije gledaoce.
Pored brojnih Prokup~ana, kao
velika podr{ka iz publike ovom
umetni~kom dru{tvu i ovoga pu -
ta bila je ve}nica za kulturu Op -
{tine Prokupqe Milica Eri}.
Na koncertu su nastupili ~la no -
vi „Abra{evi}a“, @enska peva -

~ka grupa Doma kulture i vo ka-
 lni solista Dragan Ceki}.

Dvostruki pobednici Balkan
folk festa nastupili su sa igra -
ma kojima su na mnogim festiva -
lima u na{oj zemqi, ali i van
wenih granica, odu{evqavali
qubiteqe folklora. Burni ap -
lauzi bili su potvrda wihovih
brojnih uspeha i podstrek da tako
nastave i ubudu}e.

Za svoju publiku, za koju, kako
ka`u, igraju sa jo{ ve}im `arom
i u`ivawem, opu{teno, bez tak -
mi ~arske tenzije, ali sa velikom

odgovorno{}u, izveli su igre iz
Kosanice, Bujanovca, Leskovca,

Pirota, ali i Moravac, [opski
{estorak, Kosovske kraqice i
Vla{ke igre.

- Publika je u`ivala i ovaj,
kao i svaki prethodni put i
aplauzima poru~ila da bi ovakve
koncerte ~e{}e `elela da vidi u
svom gradu, rekao je marketing
ra dnik Doma kulture Vladan Mi-
lutinovi} i dodao da su poseti-
oci po prvi put, pred po~etak
koncerta u holu bioskopa „Top -
lica“ na video bimu mogli da
vide kratku prezentaciju o KUD
„Abra{evi}“, wihovim nastu -

pima i radu.
On je najavio i obilazak pro -

kupa~kih {kola u ciqu promovi-

sawa i popularizacije rada ovog
dru{tva i upisa novih ~lanova.

- Upis novih ~lanova u „Abra -
{evi}“ je u toku i traja}e do po -
~etka oktobra i obele`avawa
„De~ije nedeqe“, kada }e za na-
jmla|e prokupa~ke osnovce, u ok -
viru ove manifestacije, nas tu-
piti ~lanovi najmla|eg ansamba
KUD „Abra{evi}“, dodao je Mi-
lutinovi}.

L.S.

Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Aleksandar Simonovi} or-
ga nizovao je prijem za ~lanove
KUD „Abra{evi}“, dvostruke
po bednike „Balkan folk festa“
u Varni u Bugarskoj. On je, u pri -
sustvu ve}nice za kulturu Mili -
ce Eri}, ~lanovima ovog us pe{ -
nog ansambla i wihovom kore-
ografu Goranu Deni}u uru~io
skromne poklone, kwige, koje
treba da ih podstaknu na ve}i rad
i poka`u da sa svojim talentom i
mlado{}u imaju va`no mesto u
gradu.

- Sa velikim zadovoqstvom
smo danas ovde i uvek }emo biti
za talentovane i uspe{ne mlade
qude, na{e sugra|ane. Uvek }emo
one koji rade vredno i posti`u
zavidne rezultate uzdizati i
uva`avati, pokazuju}i drugima
da su to prave vrednosti, koje
treba slediti, rekao je predsed-
nik Simonovi} pozdravqaju}i
~lanove KUD „Abra{evi}“. 

Ve}nica za kulturu Milica
Eri} je ovom prilikom istakla
da KUD „Abra{evi} zaslu`uje
veliku pa`wu, jer su wegovi ~la -
novi zapravo ambasadori na{eg
grada, koji i van granica na{e

zemqe posti`u zapa`ene rezul-
tate.

- Za ovo {to vi radite, a ~ime
se mi ponosimo, potrebno je mno -
go vremena, ali i qubavi, jer bez
we ne bi bilo uspeha. Vi ste to
spojili u jedno i zato rezultati
gde god nastupate ne izo sta ju. Do
sada kod nas nisu zabele`eni ova -
kvi uspesi. Vi ste dve godine
zaredom bili najboqi na me|una -
rodnom „Balkan folk festiva -
lu“ u Bugarskoj, ~ime ste jo{ je d-

nom potvrdili da radite izu ze t -
no dobro i da se kvalitet uvek

vre d nuje i nagra|uje. Od 269 an sa -
mbala iz 19 zemaqa progla {eni
ste za najboqe, naglasila je Eri}.

^lanovi prve postave KUD
„Abra{evi}“ istakli su da im je
vrlo drago {to je predsednik
Op{tine Prokupqe Aleksandar
Simonovi} uprili~io prijem za
wih.

- To pokazuje da se na{i re -
zultati cene i uva`avaju, jer mi

smo u nastupe, gde smo dva puta
bili najboqi, ulo`ili puno vre-
mena, truda, ali i qubavi. Svi
volimo folklor, volimo na{u
no{wu i igre, podvukli su ~la -
novi „Abra{evi}a“, koji ove go-
dine odlaze na fakultete da stu -
diraju, ali }e, ukoliko to bude
potrebno, do}i i nastupati za
svoj ansambl.

Oni su ovom prilikom poz-
vali u~enike svih osnovnih {ko -
la u na{em gradu da do|u u
„Abra {evi}“, nau~e da igraju,
dru`e se, putuju i nastupaju na
festivalima. 

-Na{e dru{tvo nastoji da u
toku godine poseti mnoge grado -
ve u okviru razmene programa.
Nedavno smo gostovali u Prolom
Bawi, Sokobawi, Vr{cu, Alek-
sandrovcu. Petog oktobra idemo
u Ni{, a krajem oktobra u Vo-
jvodinu. Imamo dvadesetak novih
~lanova od {est godina u pri -
prem noj grupi i uvek se radujemo
novim ~lanovima. Upis je u toku,
a obilazimo i {kole, kako bi
afirmisali folkor, srpske na r-
o dne igre i na{ „Abra{evi}“,
koji slede}e godine slavi sto go-
dina postojawa, podvukao je orga-
nizator folklornih aktivnosti
i koreograf ovog kulturno-ume -
tni~kog dru{tva Goran Deni}. 

L.S.

Prijem KUD-a „Abra{evi}“ kod predsednika Op{tine Prokupqe

Ambasadori na{eg grada

Dvostruki pobednik Balkan folk festa

Abra{evi} za prokupa~ku publiku
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U okviru duhovnih razgovora, koje Crkva Sveti Prokopije orga-
nizuje sa Narodnim muzejom Toplice, gostovao je iguman manastira
Divqane protosin|el Serafim.

On je govore}i o „Jogi i pravoslavqu“ rekao da je joga, kao i bilo
koja druga budisti~ka ili hinduisti~ka ve`ba neprihvatqiva.

- Kroz meditirawe se ~ovek ose}a opu{tenije, jer na trenutak
pobegne od svojih problema, ali to je samo varka koja vodi u ponor.
Isto tako je i sa kompjuterskom igricom ili {panskom serijom. Re~
je o obmanama koje poja~avaju egoizam i podsvesno pri`eqkuju smrt,
ja to znam jer sam se bavio time. Samo istinsko pokajawe mo`e da
rastereti i spasi ~oveka. U pravoslavqu se ne koristimo la`ima i
praznim obe}awima, ve} predstavqamo `ivot kakav jeste, istakao je
protosin|el Serafim.

On je dodao da
hri{}anstvo kao ve -
ra propoveda sjedi-
wavawe s bogom, a
sva druga u~ewa u ce -
ntru pa`we imaju sa -
mo pojedinca.

- Niko sem hri -
{}ana nema pokaja -
we, a mi se kroz wega
uzdi`emo. Nigde sem
u pravoslavqu ~ovek
nije li~nost, nagla -
sio je protosin|el
Serafim.

Kroz analizu
svih zapadnih sekti,
budizma i hindui z -
ma, ukazao je na to da
su sve one postavile
~oveka u centar, {to
je zapravo razlog
koji slabe i neupu -
}ene vu~e ka wima.

- Takvi obe}avaju nemogu}e, bave se nevidqivim stvarima i ne-
maju pokajawe {to je osnovna razlika izme|u nas i wih. Ono {to je
najva`nije, a {to ih jo{ razlikuje od nas, jeste da nemaju nikog ko }e
da do|e i spasi ih, naglasio je iguman manastira Divqane proto-
sin|el Serafim.

L.S.

Kwi`evna omladina Prokupqa je za sve qubiteqe poezije,
lirske proze, ali i kratke pri~e pripremila kwi`evno ve~e pod
nazivom „Lampion je odleteo“, na kome su se predstavili weni
~lanovi.

Ovaj kwi`evni susret odr`an je u Narodnom muzeju Toplice. Deo
svog stvarala{tva, kroz koji su protkane emocije, strahovi i
nadawa, publici su predstavili ~lanovi Kwi`evne omladine,
u~enici prvog i tre}eg razreda prokupa~ke Gimnazije i predsednica
podmlatka Kwi`evnog dru{tva „Rade Drainac“ Ivana \urkovi}. 

- Motiv ovog susreta sa publikom, koji su naslovili sami u~es-
nici, jeste osvrt na svakodnevne probleme. Samo jedan od wih je kako
prevazi}i bol kad nekog zauvek izgubi{, a mora{ da nastavi{ daqe.
Neizostavni su i qubavni jadi, ono {to dolazi posle wih i jo{
mnogo toga {to su iskazali kroz autobiografske pesme, lirsku
prozu i kratku pri~u, istakla je predsednica Kwi`evne omladine
Prokupqa Ivana \urkovi}.

U programu ve~eri „Lampion je odleteo“ u~estvali su Marija
Kova~evi}, Tamara Kosti}, Viktorija Markovi}, Tamara Miladi-
novi}, Milena Peri}, Kristina Kosti} i Tamara Nikoli}, a za
muzi~ki deo bila je zadu`ena Tamara Kosti}.

L.S.

Narodni muzej Toplice raspisao je konkurs za izlagawe
umetni~kih dela u Galeriji „Bo`a Ili}“ u 2017. godini. Zain-
teresovani prijave mogu dostaviti do 1. decembra 2016. godine na
adresu Narodni muzej Toplice, Ratka Pavlovi}a broj 31, 18400
Prokupqe ili na email adresu koja glasi muzejtoplice@gmail.com.

Prema re~ima direktora ove ustanove od nacionalnog zna~aja
Darka @ari}a, na konkurs mo`ete u~estvovati ukoliko dostavite
kratku biografiju po{tanskom po{iqkom ili elektronskim
putem, pozitivne kritike i recenzije, fotografije izlo`benog ma-
terijala i katalog izlo`be, ukoliko je izlo`beni materijal ve}
publikovan.

- Obaveze izlaga~a su da na odgovaraju}i na~in opremi radove,
obezbedi transport izlo`be u dolasku i odlasku, kao i da
umetni~koj zbirci Narodnog muzeja Toplice pokloni jedno delo sa
izlo`be, istakao je @ari}.

Ono {to je Muzej obavezan da izlaga~ima obezbedi je izlaga~ki
prostor od 71 m, {tampawe plakata, pozivnica i kataloga izlo`be,
kao i medijsko predstavqawe i otvarawe izlo`be.

Dodatna obave{tewa zainteresovani mogu dobiti na brojeve
telefona 027/324-123, 321-694 i 322-151.

L.S.

Uz pomo} Op{tine Prokupqe, Istorijski arhiv Toplica je
dobio na ~uvawe od Arhiva Srbije kopiju prvog popisa stanovni{tva
posle oslobo|ewa od Turaka u tada{wem Topli~kom srezu.

- Re~ je o popisu iz 1884. i 1885. godine. Dokument je od veoma ve-
like va`nosti, jer }e na osnovu wega mo}i da se prou~ava poreklo,
ustanovi struktura stanovni{tva i do|e do zna~ajnih istorijskih
saznawa, istakao je direktor Istorijskog arhiva Toplica u Proku -
pqu Milan Stojanovi}.

Dokument sadr`i podatke o stanovni{tvu Prokupqa i ve}eg dela
bla~ke op{tine, a pomo}i }e u istra`ivawu `ivota s kraja 19. veka.
Ima 700 strana, na kojima je ispisan i dokumentovan skoro svaki
detaq iz tog vremena.

L.S.

U okviru duhovnih razgovora

Protosin|el Serafim o „Jogi i pravoslavqu“

Muzej raspisao konkurs za izlagawe

Rok za prijem prvi decembar

Iz Kwi`evne omladine Prokupqe

Lampion je odleteo

Iz Istorijskog arhiva Toplica

Dokument o popisu posle oslobo|ewa od Turaka
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U saradwi sa Op{tinom Pro -
kupqe i Kancelarijom za mlade,
Osnovna {kola „Nikodije Stoja -
novi} Tatko“ postala je deo Tuto -
ri ng projekta, koji organizuje Za-
 padnobalkanski institut. Na ziv
projekta je „Pred{kolsko i os -
novno obrazovawe Roma - {i re we
mogu}nosti za ve}i obuhvat i sma -
wewe osipawa u obrazova wu“.

Od ovog instituta {kola }e
dobiti 1.000 evra, koje }e iskori -
stiti za kupovinu sprava za izvo -
|e we nastave fizi~kog vas pi ta-
wa i za nastavni materijal. U no-
vembru mesecu }e po~eti real-
izacija ovog projekta i traja}e
do juna 2017. godine. Wegov ciq je

poboq{awe uspeha kod u~enika
sa smawenom motivacijom, pote -
{ko }ama u savladavawu gradiva,
lo{im pona{awem i prevreme -
nim napu{tawem {kole.

- Do sada su odr`ana dva semi-
nara u koja su ukqu~eni peda go { -
ki asistent u {koli, direktor i
pedago{ka slu`ba, rekla je dire -
k torka ove {kole Qiqana Subo -
ti} i dodala, da }e {kola dobiti
najmawe 15 tutora, koji }e podu -
~a vati decu koja imaju pote {ko -
}e u u~ewu.

Obuhvati}e do 30 u~enika ro -
m ske populacije, a tutori }e bi -
ti iz redova Kancelarije za mla -
de Op{tine Prokupqe. L.S.

I ove godine je za upis u prokupa~ku Gimnaziju vladalo veliko
interesovawe, te je tako, prema re~ima direktora ove {kole Vu~eqe
Radenovi}a, upis novih sredwo{kolaca zavr{en ve} u prvom upis-
nom roku.

Kao i prethodnih godina, na dru{tveno-jezi~kom smeru upisano je
90 u~enika, a na prirodno-matemati~kom 60.
Zahvaquju}i maksimalnom anga`ovawu Op{tine Prokupqe u ovoj
{koli je mnogo toga ura|eno.

- U toku 2015/16. godine na{a {kola je dobila 360 novih stolica,
180 |a~kih klupa, 12 katedri i isto toliko stolica za profesore,
tako da je novim name{tajem potpuno opremqeno 12 u~ionica, rekao
je direktor Gimnazije Vu~eqa Radenovi}.

On se pohvalio i novom elektroinstalacijom u kotlarnici, koja
nije mewana od 1978. godine, kada je uvedeno grejawe na lo` uqe.

- U prizemqu je ura|en mokri ~vor i za u~enike i radnike {kole.
Postavqen je najsavremeniji gromobran i video nadzor sa 16 kamera.
Wima }e sada biti pokriven i deo dvori{ta i ulaz sa ulice Ratka
Pavlovi}a. U svim hodnicima u {koli uvedena je i panik rasveta i
zamewen svetlarnik, koji je bio potencijalna opasnost za u~enike i
gra|ane. Re~ je o delu zgrade prokupa~ke Gimnazije koji koristi Dom
kulture, istakao je Radenovi}.

On je dodao i to da su pored toga {to su okre~ene sve u~ionice,
holovi, hodnici, kancelarije i zbornica, zastakqene i sve u~ionice
gde je bilo potrebe za tim, tako da je ova {kolska 2016/17. godina
po~ela na vreme i bez ikakvih problema.

- Sve je spremno za nesmetan rad, u~ewe i postizawe dobrih rezul-
tata i u ovoj godini, naglasio je direktor ove sredwe {kole.

Kako se zgrada prokupa~ke Gimnazije nalazi pod za{titom Za-
voda za za{titu spomenika kulture, direktor Vu~eqa Radenovi}
navodi da su ove godine od pomenute ustanove dobili dozvolu i uslove
pod kojima }e raditi fasadu {kole, izvoditi limarske radove i za-
meniti dotrajalu stolariju.

- Zahvaquju}i na{oj lokalnoj samoupravi, ve} je ura|en i pro-
jekat i u toku ove {kolske 2016/17. godine planirani radovi bi}e re-
alizovani, podvukao je direktor prokupa~ke Gimnazije Vu~eqa
Radenovi}.   

L.S.

Zahvaquju}i sredstvima Op{tine Prokupqe, Osnovna {kola
„Ratko Pavlovi} ]i}ko“ je, prema re~ima direktorke Vesne Todor-
ovi}, dobila sasvim novi izgled.

- Opremili smo osam u~ionica novim name{tajem, nove toalete
imamo na svim spratovima, postavili smo gromobran i rasvetu
panika. Krov koji je godinama proki{wavao je popravqen, a u is-
turenom odeqewu u Dowoj Trnavi su napravqeni toaleti, rekla je
direktorka Todorovi}.

U najskorije vreme bi}e zameweni i kotlovi za grejawe, koji su
postavqeni jo{ 1963. godine. Do sada su radili na ugaq, a od sada }e
raditi i na pelet. Ona je dodala da je {kola sada i mnogo lep{a i
modernija, a {to je jo{ va`nije i savremenija i bezbednija.

- Ovog leta napravili smo i trpezariju i prostorije za
produ`eni boravak, jer sa po~etkom {kolske godine imamo i 80
pred{kolaca, koji su raspore|eni u tri grupe. Oni imaju tri
obroka, a u~enici od prvog do ~etvrtog razreda mogu da koriste
u`inu, dodala je Todorovi}.
Ona se pohvalila \a~kom zadrugom, koja vrlo uspe{no radi i ima
sedam radnih pogona. U woj u~enici u~e da je najva`nije da svojim
radom i anga`ovawem oplemene prostor u kome provode vreme.
Mnoge od u~ionica u ovoj {koli su opremqene i sredstvima koje su
deca prikupila kroz razli~ite programe i radionice, a jedna od wih
je i ona u kojoj u~e engleski jezik. Ona je specijalizovana za ovaj
predmet. U okviru radnog pogona „Ekolo{ka ba{ta“, koji vode nas-
tavnici biologije Dejan @ivkovi} i Marija Anti}, u toku je
prikupqawe {ipuraka.

Posle 25 godina Osnovna {kola „Ratko Pavlovi} ]i}ko“ izdala
je {kolski list „\erv“, koji }e izlaziti jednom godi{we na dan
{kole.

- Ukqu~ili smo se u projekat „Kroz osmeh do |aka prvaka“, koji
}e trajati deset meseci, a sadr`a}e radionice od po 90 minuta. U
wih }e biti ukqu~eni i roditeqi i deca. Prvenstveni ciq nam je da
deci pribli`imo {kolu i prika`emo je kao mesto u kome }e se
pored u~ewa radovati i dru`iti, naglasila je direktorka Vesna
Todorovi}.

Ona je istakla da se {kola „]i}ko“ sa velikim zadovoqstvom
prikqu~ila i projektu „^itali}i“, ~iji }e doma}in biti Osnovna
{kola „Mili} Raki} Mirko“.

Ova prokupa~ka {kola odli~no sara|uje i sa ustanovama kulture
u na{em gradu, te je tako ~est gost, ali i u~esnik u programu Doma
kulture i Narodnog muzeja Toplice kada se obele`avaju va`ni da-
tumi i doga|aji. L.S.

I ove godine veliko interesovawe za Gimnaziju

Spremno do~ekala nove |ake
Iz Osnovne {kole „Ratko Pavlovi} ]i}ko“

Savremenija i lep{a

Za smawewe osipawa u obrazovawu

[kola Tatko deo Tutoring projekta

- Podzemne vode godinama nanose veliku {tetu {koli. Nakon pa-
davina sva voda iz \ureva~kog naseqa sliva se prema {koli, zbog
~ega imamo ~esta plavqewa objekta, rekao je direktor Poqo-
privredne {kole Neboj{a Bjeli} i dodao da se u re{avawu ovog
vi{egodi{weg problema krenulo tokom pro{le, a radovi su nas-
tavqeni i ove godine kada je iskopano vi{e kanala za odvodwavawe.
Prema wegovim re~ima, u narednom periodu bi}e postavqene i cevi,
a samim tim bi}e trajno re{en ovaj problem. 
- U nastavku radova na regulisawu odvoda podzemnih voda, koji }e
krenuti u najskorije vreme, bi}e ukqu~ena i lokalna samouprava,
izjavio je direktor Bjeli}.

D.B.

Poqoprivredna {kola „Rado{ Jovanovi} Seqa”

RRee{{aavvaajjuu  vvii{{eeggooddii{{wwii  pprroobblleemm
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Pod sloganom „Posledwa li -
nija odbrane“, u Osnovnoj {koli
„Ratko Pavlovi} ]i}ko“ obele -
`en je Me|unarodni dan za{tite
ozonskog omota~a. U~enici su od -
r`ali predavawe o zna~aju o~u va -
wa ozonskog omota~a, a pri ka zan
je i kratki film na istu temu.

Ovaj dan na ovaj na~in orga-
nizovao je pogon \a~ke zadruge
„Ekolo{ka radionica“ i eko-
sekcija sa nastavnicima biolo -
gije mr Dejanom @ivkovi}em i
Marijom Anti}.

Ozonski sloj je debqine tri
mi limetra u proseku {to je izaz-
valo pojavu ozonskih rupa, pa je

ovom obele`avawu dodat jo{ je dan
slogan „Zakrpi rupu – potre b no je
samo tri milimetra za `ivot“.

- Prema merewima satelita
„Aura“, debqina ozonskog omota -
~a iznad Srbije u septembru 2008.
godine iznosila je 2,92 milime-
tra, {to uz intenzivnije sun~evo
zra~ewe u posledwih 15 godina
predstavqa ozbiqnu pretwu, is-
takao je ovom prilikom mr Dejan
@ivkovi}.

Na skupu kojim je obele`en
Me |unarodni dan za{tite ozon-
skog omota~a u~enici su se upoz-
na li sa ~iwenicom da deseti na-
ma kilometara visoko iznad na -

{ih glava obitava tanu{an
{tit.

- Ne`an i tanak, ipak je mo -
}an i predstavqa liniju odbrane
`ivota na zemqi. Sada kada je on
sve ugro`eniji usled negativnog

delovawa qudskog faktora treba
odgovoriti na pitawe „Koja }e
biti posledwa linija odbrane
ozonskog omota~a“, naglasio je
@ivkovi}.

L.S.

U bioskopu „Toplica“ odr`ana je premijera pozori{ne predstave
„Kraqevski festival” u izvo|ewu Varo{kog pozori{ta „Histrion”
i ~lanova Udru`ewa obolelih od mi{i}nih i neuromi{i}nih bole -
sti iz Prokupqa. Predstava je realizovana u okviru projekta „In kl-
u  zivno pozori{tance”, ~iji je nosilac Udru`ewe, a finansijski ga
je podr`alo sa 536.000 dinara Ministarstvo za rad, zapo{qavawe,
bo ra~ka i socijalna pitawa. 

- U~e{}e na{ih ~lanova u realizaciji pozori{ne predstave je
pun pogodak. Oni su pokazali ozbiqnost i znawe u tromese~nim pri -
pre mama za ovu predstavu, uz veliko strpqewe i pomo} glumcima po-
zori{ta „Histrion”, izjavio je sekretar Udru`ewa obolelih od
mi{i}nih i neuromi{i}nih bolesti Dragoslav Petrovi}. On je na-
gla sio da su pretpremijere odr`ane u Dimitrovgradu i @itora|i, a
da }e predstavu imati priliku da vidi i publika u Ni{u, Laskovcu
i Vrawu.

Upravnik Varo{kog pozori{ta „Histrion” Miroqub Mirovi}
prijatno je iznena|en kako su deca izvr{avala sve postavqene zada -
tke tokom gluma~kih proba.

- Ve} na po~etku priprema za predstavu otklowene su sve nedo u -
mi ce o tome kako }e deca, ~lanovi Udru`ewa obolelih od mi{i}nih
i neuromi{i}nih bolesti, prihvatiti uloge koje im budu dodeqene.
Ono {to su oni pokazali tokom priprema izuzetno me je iznenadilo.
Toliki entuzijazam, strpqewe i rad odavno nisam video kod dece, iz-
ja vio je upravnik Varo{kog pozori{ta „Histrion” Miroqub Miro -
vi}. 

U prepunoj sali bioskopa „Toplica“ u~enici O[ “Nikodije To-
janovi} Tatko” gromoglasnim aplauzom nagradili su sve u~esnike
predstave.  

D.B.

Ve} ~etvrtu godinu zaredom Narodna biblioteka „Rade Drainac“ u
Prokupqu, uz finansijsku podr{ku Ministarstva kulture i info -
rmisawa Republike Srbije, realizuje projekat „Lektiri}i eks ju fest“.

- Najpre je zapo~eta kao revija pozori{nih grupa biblioteka Sr-
bije, a danas je Me|unarodni pozori{ni festival predstava za decu
i omladinu. On pre svega promovi{e kwi`evna dela, ~itawe i sklo -
nost prema pisanoj re~i, iskazanoj kroz dramsku formu, rekao je di-
rektor ovog festivala Zoran Cvetkovi}.

Prva predstava ovogodi{weg festivala „Aladin i ~arobna
lampa“, surduli~kog Kulturnog centra ODDF „@ar ptica“,odr`ana
je u Kulturnom centru Blace 27. septembra.

U bioskopu „Top li ca“ nastupila je Dramska sekcija sre dwo -
{kolske obrazovne us-
tanove „\or|e Petrov“
iz Krive Palanke iz
Ma kedonije sa preds ta -
vom „Tartif“, kao i
gru pa „Mali bibli ote -
kari“ JU Narodne bib-
li oteke „Veselin Mas -
le{a“ iz Lakta{a iz
Republike Srpske sa
„Pla vom bojom snije -
ga“. Tre}eg dana oktob -
ra u 11 ~asova, tako|e u bioskopu „Toplica“, za qubiteqe pozori{ta
igraju ~lanovi dramske sekcije O[ „Rudovci“ iz Lazarevca pred-
stavu „Kako su nastale ru`ne re~i“. Istog dana u 13.30 ~asova nastu -
pi}e u Pred{kolskoj ustanovi „Neven“ u objektu „Bajka“ sa „Puto -
vawem kroz ma{tawe“.

DGDO „Lektiri}i“ iz Prokupqa „Sviwarevu tajnu“ igra}e u
Kur{umliji 4. i 5. oktobra u 10.30 i 11.30 ~asova u PU „Sunce“ i Os-
novnoj {koli „Miloje Zaki}“.

- Raspored igrawa predstava iz Beograda i Kola{ina naknadno
}emo objaviti. Va`no je da ka`emo da ove godine imamo mogu}nost
da predstave podelimo u dve kategorije, de~ije, kojih }e biti pet i
~etiri omladinske, istakao je Cvetkovi}.

Stru~ni `iri festivala „Lektiri}i eks ju fest“ ~ini}e up-
ravnik Varo{kog pozori{ta „Histrion“ Miroqub Mirovi},
glumac Neboj{a Milenkovi} i dugogodi{wi kostimograf, arheolog
Julka Kuzmanovi} Cvetkovi}.

Osim odlika za tri prvoplasirane predstave u obe konkurencije
bi}e dodeqene diplome za re`iju, scenografiju, glavnu i sporednu
mu{ku i `ensku ulogu, scenski govor i kostimografiju. De~iji
`iri odlu~i}e kome }e da dodeli nagradu publike. L.S.

Pozori{nom predstavom realizovali projekat

^lanovi udru`ewa odu{evili publiku
U organizaciji Narodne biblioteke „Rade Drainac“
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